
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

25. Týždeň 

Pondelok 17.6. : 

V pondelok začal týždeň pekným počasím a tak pracovníci VPP išli 

kosiť  horný koniec. Jedna pracovníčka išla kosiť areál pred kostolom. 

Pracovník obce išiel mulčovať trávu a zhruba okolo obeda sa zase 

pokazil mulčovač a to konkrétne unášač kladiva. Robilo to strašné 

vibrácie a tak to musel opraviť.  

Hneď ráno sme boli aj so zamestnankyňou obce zaniesť zmluvy na 

kataster na zavkladovanie. Všetko sme spravili tak ako sme sa dohodli 

na predchádzajúcom stretnutí s vedúcim katastra po tom, ako nám to 

kataster zamietol zapísať koncom roka. K tomuto som už napísal 

niekoľko článkov a musím povedať, že zase nastal problém, ale 

našťastie išlo o nedorozumenie zo strany katastra a všetko je už 

v poriadku.  

Doobeda som bol s horárom z VLM Sklené pozrieť porast, kde 

môžeme ísť zobrať suché stromy na sobotňajšiu akciu Jánska vatra. 

Dreva bolo dosť a vatra bude určite pekná.  

Poobede som mal stretnutie ohľadom akcie Kosenie – Jánska vatra. 

Zišli sme sa na obecnom úrade všetci, čo tam budeme aktívni 

a dohodli sme si aj, čo presne bude na akcii. Celé stretnutie dopadlo 

podľa mňa veľmi dobre a dohodli sme sa na všetkom, čo bolo treba 

a sme pripravení na sobotnú akciu.  

 

 

Utorok 18.6. : 

V utorok pracovníci VPP išli nachystať drevo na vatru, ktorá bude 

(respektíve keď to teraz čítate bola) v areáli oproti jednote v strede 

obce. Druhá pracovníčka bola zastúpiť upratovačku v škole a som 

veľmi rád, že sme sa dohodli na tom, že bola prítomná aj nad rámec 



pracovného času, za čo jej samozrejme ďakujem a za hodiny navyše si 

vyberie náhradne voľno. 

Poobede pracovník obce pokosil areál červeného ihriska, ktorý bol 

kosený ani nie  desať dní pred tým a tráva bola opäť dosť vysoká. Pri 

tomto treba ešte povedať, že technika na kosenie je naozaj 

opotrebená a nie je asi deň, kedy by sa niečo nepokazilo. V tento 

spomínaný prípad sa dosť času strávilo zváraním úchytu vrátane 

samotnej prípravy.  

V stredu som mal naplánované stretnutie s právničkou v Martine 

ohľadom projektu IBV pri cintoríne.  

Tento projekt sa rieši už dlhšie a je to moja srdcová záležitosť vo 

význame demografickému trendu v našej obci.  

Bola to súčasť aj môjho volebného programu, kde som spomínal, že 

budem hľadať investora na spoluprácu pri bytovej výstavbe. Všetko 

podstatné bude samozrejme komunikované na najbližšom obecnom 

zastupiteľstve.  

Cestou do Martina som bol na Mestskom úrade v Turčianskych 

Tepliciach, kde som sa na pozvanie primátora mesta zúčastnil 

pracovného stretnutia o téme, ktorá je aktuálna a viac ku tomu 

poviem, keď to bude uzavreté.  

Keď som bol v Martine, využil som čas na nákup spotrebného 

materiálu na akciu Jánska vatra.  

 

Streda 19.6: 

V stredu pracovníci VPP kosili areál červeného ihriska resp. jeho 

dokášanie krovinorezmi a areál za obecným úradom. Druhá časť 

pracovníkov išla kosiť areál školy. 

Ráno som začal administratívou, ktorú bolo potrebné vykonať.  



Doobeda som mal stretnutie s pracovníkom firmy SSE, kde sme 

preberali konkrétnu ponuku na fotovoltaiku pre obec. Bola to celkom 

dlhá debata o konkrétnej ponuke.  

Všetky podrobnosti budú samozrejme predstavené na najbližšom 

verejnom zasadnutí obecného zastupiteľstva, ale poviem aspoň toľko, 

že to bola ponuka komplexná, vrátane návrhu na výmenu verejného 

osvetlenia a aj batériového úložiska, ktoré sa môže využiť na 

spomínané verejné osvetlenie.  

Financovanie by bolo pomocou desať ročného bezúročného „úveru“ 

so splátkou, ktorá je menšia ako poplatky za elektrickú energiu 

v rámci obce. 

Poobede som sa dozvedel fantastickú správu a to, že obci Sklené bol 

schválený nenávratný finančný príspevok na rekonštrukciu budovy 

školy.  

Ohľadom tohto projektu by som si dovolil malú odbočku :. 

Celý tento projekt bol schválený z dotácie, ktorá bola zameraná na 

energetickú efektivitu verejných budov.  

Keď som nastúpil na pozíciu starostu prebral som obecný majetok 

v stave, aký bol, kde častokrát mnoho rokov neprebehla zásadnejšia 

investícia a niektoré budovy potrebovali naozaj veľkú údržbu. 

Niektoré budovy ako napríklad aj budova školy potrebovali 

nevyhnutnú opravu, nakoľko tam bol viditeľný technický stav ako 

napríklad strecha, alebo starý a neefektívny systém kúrenia.  

Skúšal som nájsť systém a zdroje ako opraviť obecné budovy a po 

čase a dlhých diskusiách, som takto pred zhruba rokom skúšal 

obnoviť budovu školy cez plán obnovy a odolnosti. Na schôdzu prišiel 

aj zástupca firmy, ktorá robí tieto dotácie (Video je zavesené na 

youtube obce) a všetko bolo OK. Poslanci schváli peniaze na 

projektovú dokumentáciu a išlo to ako po masle. Termín bol do konca 

roka 2025 a 20. Júla 2023 vláda rozhodla, že termín posúva na koniec 

júla 2023.  



Všetko padlo a mne nezostalo nič iné než sa s tým vyrovnať. 

Najťažšie na tom rozhodnutí bolo to, že sa ťažko získavala dôvera 

v európske fondy medzi poslancami a aj občanmi, keď sa vláda 

rozhodla takto nečakane. 

Nebol čas na vyplakávanie, ale potreba riešiť aj obnovu obecných 

budov. Začiatkom novembra bola vypísaná výzva z Enviromentálneho 

fondu na obnovu verejných budov a termín na podanie bol do 12. 

decembra 2023. Naša škola do nastavených podmienok spadala 

a limit pre ňu bol 500 000 eur a spoluúčasť 5000 eur.  

Obvolal som všetky inštitúcie, ktoré sa k tomu budú vyjadrovať či sa 

to dá stihnúť a všetci mi potvrdili, že ak to rozbehneme hneď, tak sa 

to stihne.  

Keď už všetci potvrdili reálnosť projektu, obvolal som poslancov 

a zvolal rýchlo obecné zastupiteľstvo. 

Všetko sme stihli v termíne a čakali sme na výsledok žiadosti. 

Medzitým začiatkom roka vyšla ďalšia dotácia na energetickú obnovu 

budov od Slovenskej Agentúry Životného Prostredia. Nakoľko sme 

mali projekt pripravený na envirofond, mierne sme ho upravili 

a podali ho aj tam. 

Tento projekt bol aj schválený a teraz nás už len čaká implementácia 

celého projektu a zvládnutie kolízii pri prerábke s vyučovacím 

procesom.  

Naozaj sa úprimne teším tomuto úspechu a treba povedať, že je za 

tým naozaj veľmi veľa práce, konzultácii a hľadania priechodnosti 

projektu.  

Nechcem povedať, že to je nejaký nadľudský výkon, alebo niečo 

podobné, ale veľké pozitívum vidím aj v tom, že poslanci, ale aj bežní 

občania uveria v možnosti eurofondov a že aj obec Sklené môže byť 

úspešná.  

 



Štvrtok 20.6.: 

Vo štvrtok pracovníci VPP kosili areál červeného ihriska na 

sobotňajšiu akciu.  

Ja som riešil v priebehu dňa okrem iného príjemné povinnosti 

ohľadom schváleného projektu na budovu školy a dolaďovali sa 

posledné detaily na sobotnú akciu. 

 

 

Piatok 21.6.: 

V Piatok pracovníci VPP pomáhali pri príprave areálu . 

Ja som celý deň strávil prípravou a pomocou pri stavaní stanov na 

sobotnú akciu a ostatné prípravné práce, ktoré bolo treba spraviť. 

Bral som to aj ako malú psychohygienu po šťastnej správe o pridelení 

dotácie. Druhý dôvod bol aj ten, že som chcel pomôcť pri akcii, ktorú 

organizuje obec a to tak, že budem grilovať mäso na svojom grile.  

 

Slovo na záver: 

Veľmi ma teší, že akcia kosenie ručnou kosou v sobotu vyšla veľmi 

dobre, aj keď to na začiatku dňa nevyzeralo vôbec dobre hlavne kvôli 

počasiu. Ešte o 13-tej hodine bolo okrem ľudí, ktorí zabezpečovali 

akciu na mieste len zopár ľudí, ktorí by sa dali spočítať na prstoch 

jednej ruky. Ako sa počasie zlepšilo, ľudí postupne pribudlo. Pre deti 

bol nachystaný skákací hrad a cukrová vata. Obe atrakcie boli 

zadarmo a boli nám zapožičané bezplatne od Koinonie Jána Krstiteľa 

Sklené, za čo by som im chcel poďakovať.  

Cez víkend mali akciu aj naši mladí hasiči a to prípravku v obci 

Bodorová. Pre počasie bola akcia presunutá zo soboty na nedeľu. Tu 

by som chcel poďakovať všetkým, ktorí sa podieľajú na aktívnom 

rozvoji našich mladých hasičov. 



V nedeľu bol aj posledný termín na prihlásenie futbalistov do 

ďalšieho ročníka futbalovej ligy. Keď bol posledný zápas, väčšina 

futbalistov mala ambíciu skončiť a teda nebolo mužstvo schopné 

konkurovať v lige. Emócie postupom času opadli a stretli sme sa 

v nedeľu poobede v obecnom úrade a dohodli sme sa na základe 

požiadavky futbalistov, že futbal v Sklenom bude pokračovať. 

Niektorý odišli, respektíve prejavili záujem na prestup a niektorí aj 

prišli. Konečný výsledok je, že futbalistov je v kádri dosť 

a pokračujeme, čo ma samozrejme veľmi teší.   

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň   24.6.2024 


